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Republika e Kosovësss 
Republika Kosovo-Republic of Kosovo 

Kuvendi - Skupština - Assembly 

VI Saziv  

Prolećno zasedanje  

 

Komisija za zdravstvo, rad i socijalno staranje 

Sednica br. 34 

Zgrada Skupštine, sala N - 302 

Priština, 29. januar 2019. godine, u 13:00 časova 

 

 

 Z A P I S N I K  

 

Sednici su prisustvovali: Besa Baftiu, Fatmire Mulhaxha-Kollçaku, Flora Brovina, Bekim 

Haxhiu, Enver Hoti, Drita Millaku, Haxhi Avdyli, Time Kadrijaj, i Naser Rugova. 

 

Neprisutni: Miljana Nikolić, Fikrim Damnka. 

 

Ostali učesnici: Ekonomia Online. 

 

Sednicom je predsedavala, Besa Baftiu, predsednica komisije.  

 

      

DNEVNI RED: 
 

 

1. Usvajanje dnevnog reda; 

2. Razmatranje nacrt plana rada Komisije za 2019. godinu; 

3. Formiranje radne grupe za izmenu i dopunu Nacrt zakona o izmenama i dopunama 

Zakona br.04/L-008  o Ekonomsko-socijalnom Savetu; 

4. Razno. 

 

1.  Usvajanje dnevnog reda; 

 

Dnevni red se usvojio bez primedbi.  

 

2. Razmatranje nacrt plana rada Komisije za 2019. godinu; 

 

Besa Baftiu, predsednica, rekla je da smo prethodno bili na jednom sastanku, gde većina članova 

komisije su bili prisutni. Tu se diskutovalo što se tiče nacrta plana rada Komisije za 2019. godinu, 

gde su učesnici bili i naši partneri, gde su takođe i ove godine iskazali volju da sarađuju s 

komisijom, imajući u vidu da veći deo nacrta zakona koje imamo u planu rada, partneri koji nas 

podržavaju, su radili u tom smer.    
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Komisija nakon diskusija i preporuka od strane članova komisije, za razmatranje nacrta plana rada 

komisije za 2019. godinu, donela je sledeću: 

 

                                                                    O d l u k u  

 

                  Usvaja se plan rada Komisije za 2019. godinu. 

 

Predsednica,   tražila je da se vidi zakon o bezbednosti i zdravlju na radu, uzimajući u obzir  da 

se krše prava zaposlenih, i rekla je da imamo potrebu da nagledamo ovaj zakon. 

 

Flora Brovina,  rekla je da vezano za program rada, da se kontaktira premijer, MF, MKSB, MUP 

da se počne s primenom Zakona o emergencijama jer bez ovog zakona nećemo imati radikalne 

promene u zaštiti ljudi. Stopa smrti na radim mestima je toliko velika baš zbog nedostatka ovog 

zakona za emergjencije. 

 

Fatmire Kollçaku,  rekla je da podržava predlog za nadgledanje zakona o emergencijama jer po 

informacijama koje raspolaže, u KBUC-u još je problem nedostatak ležaja, i osoblje čeka da neko 

premine kako bi imali slobodan krevet za ostale pacijente.   

 

Haxhi Avdyli,  naglasio je da zakon o duvanu uopšte se ne primenjuje i zahteva od strane 

komisije da se vidi gde je zastoj jer je ovaj zakon bio dosta dobar i da se vidi šta se s istim desilo, 

ne razume kako je Kosovo odustalo od primene ovog zakona. Danas se nastavlja pušenje duvana 

na očigledan način na javnim mestima, počevši od samog ministarstva.   

 

Flora Brovina,  rekla je da je Komisija u prethodnom mandatu pratila primenu Zakona i donela 

je zaključke. Predlažem da Komisija analizira ove zaključke, koliko se isti primenjuju, a onda, 

ako se nešto doda ili promeni, onda možemo i da formiramo grupu. Ali glavna stvar je da se vidi 

gde je ostala primena zaključaka, jer su oni izglasani od strane Skupštine 

 

Bekim Haxhiu,  rekao je da mi kao komisija za nadgledanje primene zakona, nakon nadgledanja, 

trebamo da izradimo jedan izveštaj na zvaničan način o odrađenom poslu.   

 

Time Kadrijaj, rekla je da na sledećoj sednici Komisije predlažem da osoblje donese preporuke 

o praćenju Zakona o duvanu kako bi se videla kršenja koja su učinjena. To je detaljan izveštaj, i 

mi možemo da ga vidimo i na sledećoj sednici, kada imamo ministra u izveštavanju, da izveštava 

šta se dešava sa ovim preporukama kada znamo da su preporuke obavezne zato što su glasane na 

plenarnoj sednici Skupštine Kosova. 

 

Fatmire Kollqaku- rekao je da je prvi primer da se zakon trebao primeniti, trebalo da bude mesto 

gde je i zakon usvojen, naime Skupština Kosova. Prvo moramo videti gde je Zakon prekršen jer 

bi to bilo licemerje prema građanima. Ako vidimo javnu televiziju, pušenje se neprestano 

promoviše i nema nekih reakcija od strane inspektora. 

 

 

Predsednica, rekla je da se slažem sa onim što su poslanice Time i Fatmire rekle. Sada kada smo 

prvo dobili preporuke koje su proizašle iz nadgledanja, jer ne znamo koliko su te preporuke 

sprovedene, a zatim o njima ćemo razgovarati i videti šta da uputimo ministarstvu. Ako je 

potrebno, mi ćemo ga i dalje nadgledati. 
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Bekim Haxhiu,  rekao je da ono što su ponudili u zakonodavnom planu ova dva ministra ne 

ispunjavaju ciljeve ni u penzijskim planovima ni u zakonima koji regulišu oblasti u kojima ih 

pokrivamo. Do kraja 2019. godine očekuje se revizija Zakona o zdravstvu, ali bez izmena i 

dopuna, Zakon o zdravstvenom osiguranju, kao i izmena i dopuna Zakona o zdravstvenim 

profesionalcima, treba da budu zbog toga što je to zahtevano. Zakonski paket o zdravstvu i 

zakonski paket za Ministarstvo rada i socijalne zaštite trebalo bi da bude barem u prvoj polovini 

godine, kako bismo ih mogli ostvariti do 2019. godine, tako da budu planirani, a zatim primenjeni 

do 2020. godine. ako nemamo čak ni Zakon o zdravstvenom osiguranju u 2019. godini, onda će, 

naravno, njihova primena biti odložena za još jednu godinu do 2021. godine i to je veoma 

zabrinjavajuće za sve nas. 

 

Predsednica, rekla je da smo o tome razgovarali i na prethodnoj sednici Komisije, što je bila 

skoro briga svih članova Komisije, što ste sada rekli. Mi kao Komisija izradili smo nacrt plana 

rada u skladu sa zakonodavnom strategijom koju je Vlada donela, tako da znate da je pravilo 

Skupštine, Pravilo Komisije, da radi na ovaj način. Verujem da bez obzira na to koliko je 

siromašan, možemo obaviti posao kao Komisija, nadgledati zakone, sastanke, ostvariti posete u 

raznim institucijama koje zajedno to ispunjavaju i zajednički odlučiti, koje institucije posetiti, kao 

što smo učinili i u prethodnoj godini. 

 

Bekim Haxhiu, zatražio je da deo plana rada bude izmena i dopuna Zakona o doprinosnim 

penzionerima, jer smo to obećali kao komisija. Zakon je diskriminatoran za jedan deo kategorije 

našeg društva. Pošto Ministarstvo nije planiralo ovaj Zakon na zakonodavnom planu, mi kao 

Komisija treba da preuzmemo inicijativu za izmenu i dopunu ovog Zakona i to treba predvideti u 

planu rada.  

 

Komisija,  diskutovala je vezano za nadgledanje primene zakona, i nakon diskusija donela je ovu:  

 

Odluku 

 

Formiranje radne grupe za nadgledanje primene zakona o bezbednosti i zdravlju na radu..  

 

Članovi radne grupe:  

 

Besa Baftiu, predsednica grupe 

Flora Brovina,  članica 

Naser Rugova,  član 

Time Kadrijaj, članica 

Fatmire Kollçaku, članica 

  

Naser Rugova rekao je da nastavljamo da nadgledamo sprovođenje zakona o medicinskoj opremi 

i proizvodima. Napravili smo nekoliko poseta i sastanaka u Ministarstvu i Agenciji za medicinske 

proizvode i opremu. U ovom slučaju intenzivirati ćemo dve ili tri posete glavnom gradu u nekim 

posećenim apotekama, zašto da ne i posetiti Centralnu apoteku, odnosno državnu instituciju, 

jednostavno da se vidi trend, fluks, banderole i tok prometa lekove prema ovoj Agendi, zatim u 

februaru treba zaključiti izveštaj i službeno obavestiti Komisiju. 

 

3. Formiranje radne grupe za izmenu i dopunu Nacrt zakona o izmenama i dopunama 

Zakona br.04/L-008  o Ekonomsko-socijalnom Savetu; 
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Predsednica- onda idemo na trećoj tački dnevnog reda formiranje radne grupe za izmene i 

dopune nacrta zakona o izmenama i dopunama Zakona br. 04/L-008 o ekonomsko-socijalnom 

savetu. Verujem da ste svi bili prisutni i znamo da je ovaj zakon usvojen u prvom čitanju u 

Skupštini. Takođe smo pratili ovaj zakon u prošlom zakonodavstvu. Imamo preporuke koje su 

prosleđene Skupštini i na osnovu ovih preporuka, sastanaka i javnih saslušanja, po potrebi ćemo 

izmeniti ovaj Nacrt zakona. Mislim da to neće uzeti puno vremena. 

 

Komisija, nakon diskusija donela je sledeću:  

 

Odluka 

 

Formira se radna grupa za izmenu i dopunu Nacrta zakona o izmenama i dopunama 

Zakona br. 04/L-008, o Ekonomsko-socijalnom Savetu. 

 

Članovi radne grupe:  

 

Enver Hoti, predsednik 

Drita Millaku,  članica 

Besa Baftiu,  članica 

Haxhi Avyli, član 

Time Kadrijaj, članica 

Flora Brovina, članica 

 

Flora Brovina- rekao je da je nadzor ovog zakona veoma važan jer je baš neprikladno 

funkcionisanje ove komisije, to su problemi koji proizlaze iz protesta, s primenom Zakona o 

štrajku sindikalne organizacije, s biznisima i tri faktora nisu ista u rangiranju znanja o problemu. 

Oni možda ne znaju prava i obaveze prema jedni drugima i pristup primeni ovog zakona mora biti 

veoma ozbiljan. 

 

4. Razno. 

 

Naser Rugova, rekao je da treba razmotriti mogućnost da partneri Komisije angažuju dodatno 

osoblje, stručnjake na terenu. Parlamentarna komisija za zdravstvo, rad i socijalno staranje, 

smatram da pratimo dva ministarstva, možda najvažnija u zemlji. Kao Komisija sa jedinstvenim 

konceptom u odnosu na hirurge i u odnosu na druge dikastere. Ova komisija, sada već godinu i po 

dana, nije bila niti u jednoj poseti van zemlje. Ovaj agenda se treba razmotriti, posebno u sektoru 

zaštite i zdravstvenog osiguranja.  

 

Predsednica, se složila s predlogom Naser Rugove i zahtevala je angažovanje u ovom smeru. Ko 

god ko može naći jednog saradnika koji će pomoći komisiji je više nego dobrodošao.   

 

Fatmire Kollqaku,  rekao je da znamo da dvije vlade već imaju redovne sastanke i mislim da bi 

trebala biti praksa da Skupština Republike Kosovo, zajedno sa Albanijom, ima zajedničku 

agendu, bilobilo to jednogodišnji ili dva puta godišnje sastanci, jer su okolnosti u kojima živimo 

slične. Mislim da mi, kao Komisija, insistiramo upravo kod Predsedništva Skupštine. Tražim 

finansiranje od Skupštine, a ne od donatora. 
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Enver Hoti,  rekao je da su predlozi veoma interesantni, da se sarađuje sa zemljama u regionu i 

da se preuzmu njihova iskustva. Dobro se osećam što je Vlada otvorila saradnju između Vlade 

Republike Kosova i Vlade Albanije i dobra je ideja da Skupština to učini.  

 

Sastanak je završen u 13:45 časova.  

 

 

 

Pripremilo:                                                                             Predsednica Komisije, 

 

Osoblje za podršku Komisije.                    

                                                                                                      Besa BAFTIU  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 


